
DISKUSNÉ FÓRUM  

 

Na sklonku minulého roka – presnejšie 17.decembra 2010, mládežníci sobranských základných 
a stredných škôl v spoločenskej sále MsKS v Sobranciach diskutovali s predstaviteľmi mesta na 
tému „Ako ďalej v práci s mládežou v meste Sobrance“ 
Diskusné fórum bolo zavŕšením projektu „Spolu dokážeme viac“, ktorý finančne podporilo 
Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR. Jeho realizátorom bolo Centrum voľného času 
Zvonček v spolupráci s mestom Sobrance a mládežníkmi z Klubu mladých pri CVČ (ďalej KM). 
Okrem mládežníkov sa ho zúčastnili aj riaditelia a učitelia ZŠ a SŠ, pracovníci CVČ Zvonček 
a pozvaní hostia: Mgr. Eduard Knežo – zástupca primátora mesta, Ján Kačur – poslanec 
mestského zastupiteľstva, Mgr. Gabriela Kozmová –metodička Školského úradu Sobrance a Mgr. 
Erika Demčáková – pracovníčka Zemplínskeho osvetového strediska – detašované pracovisko 
Sobrance. 

V prvej časti diskusného fóra sa hodnotil samotný projekt – jeho priebeh  a prínos pre komunitu 
mladých mesta. Za realizátorov projekt zhodnotili: riaditeľka CVČ Zvonček – Mgr. Gabriela 
Kapláčová, zástupca primátora mesta a zástupca mládežníkov – Laura Kellöová. 
Zároveň boli v rámci projektu ocenení aj najaktívnejší mládežníci, ktorým za ich aktívnu účasť 
na projekte, zástupca primátora a riaditeľka CVČ  odovzdali ďakovné listy a prezenty.  

Druhá časť už patrila samotnej diskusii. Otvorila ju vedúca KM a zároveň koordinátorka projektu 
Mgr. Mária Cinkaničová, ktorá odprezentovala výsledky dotazníkového prieskumu „Chce to 
zmenu“, ktorý sa realizoval v rámci projektu. Jeho cieľom bolo zistiť, ako a kde mladí ľudia 
najčastejšie trávia voľný čas ako aj zistenie ich názorov a  záujmu o dianie v škole a meste. 
Po nej už dostali  slovo diskutujúci z radov mládežníkov a prítomní hostia, ktorí im odpovedali  
na ich otázky. Mládežníci sa najviac zaujímali:  o realizáciu a financovanie letného Supersonic 
festivalu, ako aj iných zaujímavých aktivít pre mladých, o letné  kúpalisko – termín jeho 
dokončenia, o alternatívne priestory  pre mladých, o nové priestory  pre CVČ – pretože súčasné 
sú  pre činnosť mladých  už nedostačujúce, taktiež o možnosť zriadenia mestskej polície.  
Mládežníci mali možnosť diskutovať aj s novozvoleným primátorom mesta – Ing. Štefanom 
Staškom, síce nie v rámci diskusného fóra – toho sa pre pracovné povinnosti nemohol zúčastniť, 
ale na záverečnej projektovej party, ktorá sa uskutočnila vo večerných hodinách ešte v ten istý 
deň a v tých istých priestoroch. Novozvolený primátor hovoril o svojich plánoch v oblasti 
skvalitnenia práce s mládežou v meste Sobrance a vyjadril sa aj k otázkam mladých, ktoré zazneli 
počas diskusného fóra. Nový primátor mesta prišiel s návrhom, aby sa uskutočňovali pravidelné 
stretnutia zástupcov mládeže s primátorom mesta priamo na MsÚ, s cieľom obojstrannej 
informovanosti o práci s mládežou v meste, riešenia problémov mladých, ako aj predkladania ich 
návrhov a požiadaviek na skvalitnenie života mladých v meste.  
 



Pri záverečnom projektovom hodnotení, na diskusnom fóre a záverečnej projektovej party všetci 
zhodne skonštatovali, že projekt veľmi pomohol pri znovuoživení vzájomného dialógu medzi 
mladými  a mestom, no najviac pomohol samotným mladým ľuďom, ktorí sa mohli v plnej miere 
realizovať – prezentovať svoju prácu, svoju tvorivosť a šikovnosť a boli tým najlepším osobným 
príkladom pre všetkých na aktívnu participáciu na živote mesta.  
Veríme preto, že mesto bude v ešte väčšej miere podporovať prácu s mládežou -  hlavne finančne 
prostredníctvom dotácií, že bude spolupracovať pri znovuoživení mládežníckeho parlamentu 
v meste Sobrance a že s požiadavkami a návrhmi mladých, ktoré boli vznesené na diskusnom 
fóre a záverečnej projektovej party, sa mesto bude zaoberať a budú podnetom na vypracovanie 
Koncepcie práce s mládežou, ktorá v meste Sobrance doposiaľ chýba.  
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